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I dette nummeret av menighetsbladet har vi valgt å ha flere 
artikler med fokus på dåp. Mange synes det er utfordrende 
å planlegge dåp i en travel spedbarnshverdag, og kanskje 
ekstra stress nå når det er så mange ulike restriksjoner en 
må forholde seg til. Vi har selvsagt forståelse for at mange 
ønsker å ha en stor feiring av liv og dåp, og utsetter dette. 
Vi har likevel lyst å formidle at dåpen kan bli vel så fin med 
færre deltakere, og at det ikke nødvendigvis trenger koste så 
mye energi og penger. Du kan bl.a. velge å låne en av våre 5 
dåpskjoler gratis.

Velkommen til dåp

Eric Lester Larson, kyrkjetenar: Eg fann ikkje noko bilete 
frå sjølve dåpen, men eg fann dette. Eg vart døypt av 
min far, han var prest, då eg var 3 veker gamal. 

Irene Ulnes, trosopplærer: Jeg ble døpt i St.Petri kirke 
i Stavanger 20.juni 1975. Her er jeg sammen med 
fadderen min Anne Lise Aspøy.
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Endringer i stab 
Det har det siste drøye året vært en del 
endringer i stabssammensetningen. Noen 
har sluttet, nye har begynt. Noen har vært 
syke eller vært i permisjon, mens andre 
har vikariert. Hvordan er dette nå?

I Gjesdal sokn har sokneprest Bjarte 
Hetlebakke delvis permisjon fram til mai. 
I denne tiden er Gaute Rasmussen vikar, 
primært med ansvar for begravelser.

I Ålgård sokn er stillingen som 
sokneprest vakant fram til Leif Inge 
Norland Brekke tiltrer i stillingen i midten 
av mars. Fram til da deler menighetsprest 
Mikkel Eikill Jebe og tidligere prost 
Kjell Børge Tjemsland denne stillingen. 
Organiststillingen har lenge vært 
ubesatt, men denne våren er Maciej 
Stroynowski engasjert i en brøkstilling. Og 
trosopplærer Berit Elise Gilje har nå gått 
ut i foreldrepermisjon, og i denne tiden 
vikarierer Åshild Irene Ulnes. 

Koronajusteringer
Ellers er vi jo fortsatt i en pandemisituasjon 
og kirkekontoret er periodevis stengt for 
besøkende, alt etter som smittesituasjonen 
tilsier. Men kontoret er selvsagt betjent under 
de vanlige kontortidene, tirsdag til torsdag. 

Når det gjelder gudstjenester og 
aktiviteter, så er vi her underlagt de samme 
restriksjonene som resten av landet. Når 
myndighetene gir klarsignal for å åpne 
opp for ulike arrangement, samlinger og 
aktiviteter så vil vi tilstrebe å tilrettelegge 
arbeidet så raskt og godt som mulig. Det 
samme dersom det igjen vil bli innført 
innstramminger. Men dette medfører at 
det fortsatt er mye som ikke alltid kan 
planlegges og informeres om i god tid. 
Så følg med på hjemmesider og sosiale 
medier for siste oppdateringer.

Tor Helge Køhn
kirkeverge: 

Jeg ble døpt i Farsund 
kirke 22.mai 1960

Tonje Vilberg Bjerkreim, diakon: Jeg ble døpt 14.desember 1975 i 
Nordreisa kirke i Nord-Troms. Mor Solveig Fossum Vilberg på det første 
bildet. Fadderne på det andre: Inger og Bjørn Golimo og Liv Asplund

Jeg ble så inspirert av «Frå salmeskat
ten» av Erik Tangedal (på siste side), og 
det fine bildet av dåpen av deres første
fødte, at jeg spurte staben om de kunne 
dele bilder fra sin dåpsdag. Her er jeg 
og noen av mine gode kollegaer.

Kristine Hiim, trosopplærer og daglig  
leder i Gjesdal sokn: Jeg ble døpt i 
Stavanger domkirke 14.november 

1982. På dette bildet ser dere 
beste mor, Gjertrud Kristine Hiim, 
og bestefar Torleiv Inge Hiim. 
Bestemor var den som bar meg til 
dåpen. Hun sa at hun derfor var 
gudmora mi. Jeg var den eneste 
av barne barna som hun gjorde 
dette med, og var tydelig stolt. 
Det er jeg også.
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Musikk er det beste jeg kan gi til  
Gud og menigheten
TEKST: CHRISTIAN F. UHL FOTO: PRIVAT

Maciej Stroynowski kom til Norge 
for 8 år siden. Maciej vokste opp 
i byen Włocławek, som ligger et 
stykke nordvest for Warszawa. Han 
forteller at han hadde lest og hørt 
mange historier om Norge som et 
vakkert og rikt land og kom med store 
forventninger. 

Hvordan var det å komme til Norge?

Det vanskeligste var selvfølgelig å reise 
fra venner og familie. Så har det jo vært 
utfordrende med språket – men det 
er jo spennende å lære et nytt språk 
med helt andre klanger enn det polske 
språket. Men heldigvis er musikken et 
universelt språk – og det er jo gjennom 
musikken jeg uttrykker meg best!

Når begynte du med musikk?

Jeg begynte å spille piano da jeg var 
seks år gammel. Det er mye musikk 
i familien min. Min far hadde piano
spilling som hobby, og min bror 
Tomasz er pianist. Tomasz og jeg har 
jo hatt gleden av å spille sammen ved 
konserter i Ålgård kirke. 

I 2015 ble nye Ålgård kirke innviet, 
og siden da har du vært ofte å se ved 

flygelet i kirken. Hva betyr det for deg å 
være kirkemusiker?

Siden jeg var barn ble jeg fortalt at 
den som synger eller spiller for Gud 
ber dobbelt så hardt. Jeg håper det er 
sant, og jeg er veldig glad for det. Jeg 
tror musikk er det beste jeg kan gi til 
Gud og menigheten. Bønner, liturgi 
og sang er fellestrekk ved katolske og 
protestantiske gudstjenester. Akkurat 
som i Ålgård – i polske kirker liker også 
folk å synge!

Du er engasjert i andre virksomheter i 
regionen vår?

Jeg er lærer ved kulturskolen i 
Hå og samarbeider med de fleste 
kulturskolene på Jæren. I 2018 hadde 
jeg gleden av å være akkompagnatør 

ved Universitetet i Stavanger. Det var 
utrolig kjekt. 

Høsten 2017 tok du initiativ til å starte 
en ny konsertserie i Ålgård kirke som 
har fått navnet «Ålgårdkonsertene». 
Hvordan synes du det har gått?

Personlig synes jeg at Ålgårdkonsertene 
er en kjempesuksess fordi de har 
samlet mange flotte musikere og 
et fantastisk publikum. Den største 
gleden og tilfredsheten er å se 
smilende mennesker og noen ganger 
med ansikter som er følelsesmessig 
berørt etter en unik konsert. Med den 
fantastiske gjengen som produserer 
konserter, er jeg sikker på at konsertene 
snart blir enda mer populære på Ålgård 
og i hele Gjesdal. Jeg har en visjon om 
at Ålgård konsertene blir attraktive for 

PORTRETTET



5

hele Jæren, Sandnes og Stavanger...
og forhåpentligvis hele Rogaland!

Koronautfordringer?

Ja, nå ble jo Nyttårskonserten i regi 
av Ålgårdkonsertene avlyst, men 
bortsett fra det har viruset ikke 
endret så mye i planene mine. Det 
dumme er jo at jeg ikke får reise så 
ofte til Polen. Jeg har to fantastiske 
sønner, Frank og Julian, som bor 
der. Jeg prøver å tilbringe mest tid 
med dem når jeg er der.
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TEKST: ERIK TANGEDAL. FOTO: PRIVAT

På grunn av den djupe splittinga i 
samfunnet, unngår ein helst politiske 
samtalar over partigrensene. Dermed 
vert haldningane forsterka og 
sementerte på begge sider. 

Det seier Øystein Lima Braut etter 
fem år i teneste for Sjømannskyrkja i 
Houston, Texas. I slutten av juni 2020 
kom familien heim etter fem trivelege 
år i den fjerde største byen i USA. Ja, 
vi vart verkeleg glad i USA, forsikrar 
pappa Øystein. 

Menighetsbladet har hatt ein liten prat 
med Øystein om politikken i Trumps 
Amerika. 

Barna gjekk på kristen privatskule? 

Ja, det var sørstatsbaptistane som 
dreiv den skulen, og me hadde mykje 
kontakt med skulen og den kyrkja som 
driv denne skulen. 

Fekk de inntrykk av korleis dei såg på 
president Donald Trump? 

Ja, det var jo begge deler. Der var 
både demokratar og republikanarar, 
men mest republikanarar i denne 
kyrkja. Innanfor republikanarane var 

der også ulikt syn. Somme var glad 
i presidenten medan andre var meir 
skeptiske. Mange hadde likevel stemt 
på Trump på grunn av dei verdiane det 
republikanske partiet står for. 

Vi hadde vår menighet på sjømanns
kyrkja, men dit kom også amerikanske 
gjester og norsk amerikanarar, fordelt 
med ca halvparten norske og resten 
amerikanarar. Inntil for to år sidan 
fylgde vel haldninga til Donald Trump 
stort sett partilinene. Men det siste året 
har det nok vakse fram ei splitting i det 
republikanske partiet i synet på Trump.

– Generelt var amerikanarane litt 
forsiktige med å snakka partipolitikk. 
Det var nok ein kime til konflikt. 

Men verdipolitikk var dei ikkje redde 
for å snakka om på skulen. Det var 
mykje fokus på å be for landet og 
for dei som styrde, men ikkje noko 
oppfordring til å stemma på eit bestemt 
parti. 

På grunn av den djupe splittinga i 
samfunnet, unngår ein helst politiske 
samtalar over partigrensene. Dermed 
vert haldningane forsterka og 
sementerte på begge sider. Houston har 
vore demokratisk styrt i mange år. Me 
budde litt utanfor bykjernen, og då var 

det Trumpland eller republikansk. Etter 
Lyndon B. Johnsons presidenttid (1963 
– 1969) har Texas hatt republikansk 
fleirtal. 

 President Trump har engasjert stort 
også her i Noreg. Deler av kristenfolket 
her heime har sett på han som Guds 
utvalde reiskap, ein slags kong 
Kyros for vår tid. Men storminga av 
kongressen 6. januar sette punktum. 
”Trumpbevegelsen er død” skreiv 
redaktør i avisa ”Norge i dag” Bjarte 
Ystebø etter kuppforsøket. 

VÅR MANN I TRUMP-LAND 

“Kirkens SOS er for meg et raust rom, åpent for alle – 
alltid. En møteplass hvor livets realiteter tåles og tas 

imot, uten krav til en rett tro eller et riktig levd liv.” 

Nytt innføringskurs for frivillige medarbeidere starter i Stavanger den 17. feb 2021

rogaland@kirkens-sos.no  eller  971 70 995

ki
rk
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www.kirkens-sos.no/frivil l ig
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SIDE

Prikk til prikkPrikk til prikk

Finn fem feil!Finn fem feil!

Tegn en strek fra 1 til 2 og så videre. 
Hva skjuler seg her?

Da de kastet ut garnet der 
Jesus sa, fikk de så mye fisk at 

båten nesten sank! De to bildene er nesten like. Finner du 
de fem feilene på bildet under? (Tegning: Monica Bauleo)

Inne i rutenettet er det gjemt 10 dyrenavn. De står fra 
venstre mot høyre, og nedover. Kan du finne alle?

Finn navn på 10 dyr!Finn navn på 10 dyr!

VitserVitser

Gi 
barnebladet 

Barnas til et barn 
du er glad i!

Disse oppgavene er hentet 
fra bladet.

Bestill abonnement 
på  sondagsskolen.nosondagsskolen.no  

eller  22 08 71 0022 08 71 00..

Kong Salo
mos 

Kong Salo
mos 

vis
dom

vis
dom

Bevar ditt h
jerte

 fra
mfor alt d

u 

bevarer, fo
r liv

et går ut fr
a det.

Superse
tning

Ordspråk
ene 4,23

4
2021

Jesus som Jesus som 
tolvåring tolvåring 
i tempelet i tempelet 

For Gud ga oss ikke en ånd som 
gjør motløs; vi fikk Ånden som gir 
kraft, kjærlighet og visdom.

Supersetning
2. Timoteus 1,7

1 
2021

sondagsskolen.no

Gulliver og vennene hans bor i Paradisbukta. De 

drar på skattejakt og har skole og søndagsskole   

i et gammelt skipsvrak nedenfor Skarpskjær. 

Gulliver og vennene får høre om Jesus og lurer på 

mange ting. En dag oppdager de at Paradisbukta er 

forurenset. Det må de gjøre noe med! 

Og hva skjer når Gulliver blir tatt av Storstrømmen 

og havner i en grotte under den mystiske 

Slottsøya?

sondagsskolen.no

Gulliver 

og vennene 

          i Paradisbukta
Jesus metter Jesus metter fem tusenfem tusen

Søk først Guds rike og hans rettferdighet, så skal dere få alt det andre i tillegg. 

Supersetning
Matteus 6,33

3 
2021
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O L V I P O L V I R A

K Y G R A P E K A T T

L V I P N A S I N Å J

A F L O D H E S T T S

T R Ø N A U L E I T O

R E V N L N U B L Æ M

O K E I U D X R O P O

P A N K I D R A P I R

I B K A N I N T E P O

En musunge tittet 
ut av musehullet om 

kvelden. Da fikk den se 
en flaggermus.
– Mamma! ropte 

musungen. 
– Jeg har sett en 

engel! 

– Jeg håper det 
ikke blir regn i dag, sa 

kengurumamma.
– Det er så travelt når 

ungene leker inne.
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STASJONSKLUBBEN 
 

For mennesker med nedsatt funksjonsevne 
i regi av Ålgård menighet 

 
En lørdag i måneden kl.12.30-14.30 

i Ålgård kirke 
 

Samlinger våren 2021: 
 

23. januar 
20. februar 
20. mars 

    17. april 
  12. juni 

 
                                                        Program: 
 

 
Samling i Kirkerommet, mat og koselig prat i kafeen (underetasjen) 

 
Hjertelig velkommen! 

 

Det er kjekt å bli spurt om å være vikar for 
soknepresten i Ålgård menighet mellom 
Oddbjørn Stangeland, som sluttet i 
stillingen fra 1. januar 2021, og fram til ny 
sokneprest, Leif Inge Norland Brekke, er på 
plass i midten av mars 2021.

Mitt navn er Kjell Børge Tjemsland, vokste 
opp på Sandnes i Austråttbakken, og bor nå 
på Bogafjell sammen med min kone Astrid. 
Vi ble begge pensjonister høsten 2020. 
Vi har 4 barn, 2 bor her i distriktet, og 2 
bor utenlands: i København og Carlisle, 
Nordengland. I tillegg er vi heldige å ha 6 
barnebarn.

Min bakgrunn når det gjelder prestetjeneste, 
er først misjonsprest i Hong Kong for 
Det Norske Misjonsselskap (NMS) i The 
Evangelical Lutheran Church of Hong 
Kong, kapellan og sokneprest i Gand 
menighet, misjonskonsulent ved Stavanger 
bispe dømme kontor og nå de siste nesten 12 
årene, prost i Jæren prosti (Gjesdal, Klepp, 
Time og Hå). Som prost i Jæren prosti, ble 
jeg godt kjent med menighetene i Ålgård og 
Gjesdal sokn. Mitt ansvar som prestevikar 
er først og fremst gudstjenester, tjenesteuker 
med kirkelige handlinger og andakter ved 
institusjonene.

 Jeg gleder meg over å få lov til å vikariere 
i Ålgård og være sammen med dere i disse 
2 1/2 månedene. 

Kjell Børge

På kyrkjebakken
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Ålgårdkonsertene med hyllest til 
Leonard Cohen
Søndag 7. mars arrangerer Ålgård
konsertene en konsert i Ålgård kirke vi 
har kalt «En hyllest til Leonard Cohen» 
med bandet The Future.

The Future presenterer denne kvelden 
både kjente og mindre kjente Cohen
låter. Vi husker sanger fra hans tidlige 
karriere, som So Long, Marianne og 
Suzanne. Senere kom Hallelujah og 
First We Take Manhattan, som også har 
blitt klassikere.

Sandnesbuen Jack Rostøl er vokalist 
i et lite band som kaller seg The 
Future. De skal gi oss en minneverdig 
kveld i Leonard Cohens ånd. Med 

sin dype, mørke basstemme, er vi 
sikre på at dette blir en kveld med 
«gåsehudfaktor». 

De har spilt sammen i flere år og har 
hatt stor suksess med fulle konsertsaler. 
De favner et bredt publikum i alle 
aldre, med forskjellig musikksmak. 

Ålgårdkonsertene har som mål å 
presentere varierte konsertprogram for 
lokalbefolkningen, og vi gleder oss til 
å kunne gi våre trofaste tilhørere en 
variasjon med Leonard Cohen.

Det tas forbehold om at konserten kan 
bli avlyst på grunn av pandemien. 

The Future: Jack Rostøl (vokal), Kjell Egil Tungland (vokal og gitar), Arnt Frode Michaelsen (vokal og keybord) og Kjersti Krogedal Høie (vokal
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Velkommen til dåp

VI FEIRER LIVET
TEKST: SUNNIVA GYLVER,  
PREST I DEN NORSKE KIRKE 

I dåpen feirer vi det nye livet og ønsker 
et nytt medlem i den verdensvide kirke 
velkommen. Fra Skaperens side er alle 
mennesker Guds barn. Alle er vi skapt 
i Guds bilde, fulle av fantastiske gaver, 
talenter og muligheter, på ulike vis. Alle 
er vi kjent og elsket som vi er, av Gud. 
Når vi bæres til dåp eller selv kommer 
til dåp – da svarer vi ja til Guds ja til 
oss. Og det gjør noe med relasjonen. 
Det forteller oss selv og andre noe om 
hvem vi er og hvor vi hører til.

Dåpen er verdens største kjærlighets
erklæring. Guds frelsende nåde og 
kjærlighet plasker i hodet på oss, uten 
at vi har gjort noe annet enn å være til. 
De fleste av oss bæres til og med frem til 
døpefonten. Dét er et statement, en kultur 
hvor veldig mye handler om å kjøpe, 
fortjene og prestere oss til ting. Dåp er 
verken magi eller diplom for vel utført tro. 
Dåpen gir oss et rom til å leve og vokse i.

Ordene vi bruker i dåpen er ganske 
store. Det er ikke så rart – for i dåpen 

får vi del i Jesu Krist død og opp
standelse, og et nytt liv. Det finnes 
både godt og ondt, i oss og i verden. 
Derfor trenger vi stadig en ny sjanse, og 
tilgivelse fra både Gud og mennesker. 
Guds kjærlighet er sterkere enn alt. Da 
Jesus gav seg selv for alle mennesker, 
satte han ondskapen sjakk matt, selv 
om det ikke alltid virker sånn. Siste ord 

er sagt – og det er ikke ondskapens og 
dødens ord, men Guds kjærlighets ord.

Barna våre kommer til å oppleve 
både gode og vonde ting – sånn er 
livet. Men ingenting kan skille oss fra 
Guds kjærlighet i Jesus Kristus. (Fra 
«Velkommen til dåp», IKOForlaget, 
2016).

TEKST: MIKKEL EIKILL JEBE

I Ålgård og Gjesdal sokn ønsker vi å 
legge til rette for at alle som vil skal få 
følge barna sine til dåp, eller å selv bli 
døpt. På nettsidene våre kan man sjekke 
hvilke datoer som er tilgjengelige for 
dåp, og melde seg på der. Det er også 
mulig å ta kontakt med kirke kontoret for 
å avtale andre dager og tidspunkt.

Nå når det er begrensninger på hvor 
mange vi kan være i kirkerommet 
samtidig, legges dåp utenom 
gudstjeneste. Som regel har vi hatt dåp 

etter gudstjenesten: klokken 12:30 eller 
klokken 13:00 på søndager. Da møter 
presten én og én familie til dåp. Det er 
en liten seremoni på 20 til 30 minutter 
der vi synger litt, ber og snakker om 
dåpen i tillegg til selve dåpshandlingen. 

Mange har sagt at dette har vært en fin 
stund med familien. Det blir selvfølgelig 
ikke det samme som før, da hele 
menigheten fikk med seg dåpen. Men, 
det er fritt fram for at noen i dåpsfølget 
filmer med mobil, både for å kunne 
ha det selv i ettertid og å sende direkte 
til nett. (For tiden er begrensningen på 

10 personer i dåpsfølget, så nå er det 
gjerne ekstra aktuelt at noen følger med 
via nett hjemmefra.)

De fleste holder på tradisjonene, og lager 
til en større familiefeiring i forbindelse 
med dåp, (når det ikke er korona
restriksjoner), men dette er ikke noe 
alle må ha for å døpe barna. Det er ikke 
nødvendig å bruke store penge summer 
på mat, blomster, bord kort og fine klær. 
Man kan ha en veldig enkel seremoni 
sammen med faddere og prest, og så er 
det god nok dåp som noen annen.

La de små og store barna komme til meg
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TEKST: KRISTINE HIIM,  
BILDER: BENTE EMBERLAND JOHNSEN 

Da Fredrikke og Andreas Kjosavik 
skulle døpe sitt andre barn, Elisabeth, 
var det naturlig å velge Ålgård 
kirke. Den lille familien er bosatt i 

Trondheim, men begge er fra Rogaland, 
Fredrikke fra Ålgård og Andreas fra 
Sandnes. På grunn av restriksjoner var 
det ikke aktuelt å ha dåp i en ordinær 
gudstjeneste, så lørdag 11.juli ble det 
arrangert en privat dåpsgudstjeneste 
for dem og deres nærmeste familie. 

Bjarte Hetlebakke var prest. Han 
hadde med en spennende skattekiste 
som storesøster Marie og søskenbarn 
fikk kikke i. Hele familien fikk også 
tenne lys for dåpsbarnet i lysgloben. 
Det var en liten, men fin og personlig 
gudstjeneste med kort liturgi og sang. 

En dåp med restriksjoner trenger ikke 
være en stusselig feiring
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Velkommen til dåp

DÅPSKJOLER TIL LÅNS
TEKST OG FOTO: ASTRID TANGEDAL 
MADLAND

Vurderer du å døpe en ny 
verdensborger og skulle ønske 
du hadde en fin dåpskjole for 
anledningen? Da kan du låne en på 
kirkekontoret!

Hele fem dåpsdrakter i forskjellig stil 
og litt ulike størrelser er nå samlet for 
å kunne gi et tilbud til de som måtte 
ønske det. Den første ble strikket for 
omtrent fem år siden av Kari Eidsaa 
(95), på bestilling fra Ålgård Menighet. 
“Jeg strikket to luer også”, forteller Kari. 
“Den første ble ganske liten, så da laget 
jeg en som var litt større i tillegg.”  

Senere har daglig leder i Ålgård 
Menighet, Bente Emberland Johnsen, 
også fått tak i to sydde kjoler på Finn.
no. “Den ene ser ut til å være sydd om 
fra en brudekjole”, sier hun. Den har 
både perlebroderier, silke og chiffon.

De to nyeste kjolene er laget til 
Gjesdal Sokn på bestilling fra prest 
Bjarte Hetlebakke, som ønsket at også 
kirkene på Oltedal og Gjesdal skulle 
ha et tilbud om utlån. Olga Slettebø 
Gilje fra Oltedal meldte seg til det 
ene oppdraget, og hadde dåpskjole
strikkingen som sommerprosjekt. I 
tillegg til selve kjolen strikket hun både 
guttelue og jentelue. Hun er opptatt 
av at det ikke skal koste noe å låne 
dåpsdrakt. 

Det andre oppdraget tok Maria 
Nordland fra Ålgård. Hun strikket en 
dåpskjole med tanke på utlån i Gjesdal 
kyrkje. “Jeg gjorde det på vegne av 
Gjesdal Bygdekvinnelag, og valgte 
mønster som er laget av Ålgårdbuen 
Gerd Auestad. Ikke bare fordi jeg er 
lokalpatriot, men fordi jeg synes det var 
det fineste mønsteret. Inger Lise Lima 
betalte for garnet, så dette er et prosjekt 
som flere er involvert i.”

Av praktiske grunner er alle 
dåpsdraktene nå samlet på 
kirkekontoret på Ålgård, og kan lånes 
til bruk i de ulike kirkene i Ålgård 
og Gjesdal Sokn. Ta kontakt med 
kirkekontoret om dere ønsker å se på 
disse, og evt. låne. 
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Sakramenta er der Guds nåde og kjærleik 
blir gitt som gåve til den enkelte, via 
eit synleg element (vatn, vin og brød) 
og Guds ord. Det skjer noko når 
sakramenta blir gjeve – dei «virkar til 
frelse» sa Martin Luther. Det er ikkje 
gåver me tek imot med forstand og 
fornuft – men ei gåve som må takast 
imot med barna som forbilde. Når me 
har dåp i kyrkja er det særleg 4 symbol 
som viser kva dåpen handlar om, i 

tillegg til vatnet er det krossteiknet, dåpskjolen og dåpslyset:

Vatnet – Vatn gjev liv og i Bibelen finn me mange døme på 
korleis vatn også er eit bilde på kjelda til evig liv og frelse 
(Salme 42,2; Jesaja 55 og Åp 22). Når Jesus samtalar med 
kvinna ved brønnen i Johannesevangeliet (kapittel 4) seier han 
at han er kjelda til det levande vatnet som gjev evig liv. Paulus 
brukar vatn som bilde på det å vera neddykka og oppstanden 
saman med Jesus sin død og oppstode (Rom 6, 111). I dåpen 
blir du eitt med Jesus!

Krossen – Krossteiknet ein teiknar over dåpskandidaten er 
kanskje den minst synlege gåva i dåpen. Krossteiknet som 
viser kven du høyrer til, kva Jesus har gjort for deg og håpet 
om at hans oppstode også er noko du eig. Du er teikna med 
krossteiknet – kva betyr det for deg?

Dåpskjolen – som dåpskandidaten, konfirmanten og presten 
brukar. Paulus seier: «For alle de som er døypte til Kristus, har 
kledd dykk i Kristus.» «Er det kleda til Jesus du har på som 
prest?» spurte ein. Ja, på ein måte. Dåpskjolen symboliserar 
at ein er vaska rein og den viser tydeleg korleis Gud ser oss – 
gjennom Son sin. «Ren og rettferdig, himmelen verdig.»

Dåpslyset – Hugsar du å feire dåpsdagen, eller omvendings
dagen, din? Det er som når me tenner lys på bursdagar. 
Dåpslyset minner om din dåpsdag  dagen du vart født på 
nytt, fekk Den heilage Ande, vart teken inn i kyrkja. Den 
minner om at Jesus er verdsens lys, og skal vera ditt lys. Og 
det utfordrar: Jesus sa: «De er lyset for verda!...såleis skal 
lyset dykkar lysa for folk, så dei kan sjå dei gode gjerningane 
dykkar og prisa dykkar far i himmelen.» (Matteus 5, 1416)

Bjarte Hetlebakke,  
sokne  prest i Gjesdal:  
Eg blei døypt i Manger 
kyrkje i Nordhordland, 
1.pinsedag i 1990. 

Troens ABC – 4 teikn i dåpen

Dåpsklut fra Madagaskar
TEKST: ASTRID TANGEDAL MADLAND OG ERIK TANGEDAL   
FOTO: PRIVAT

De barna som blir døpt i Ålgård og Gjesdal sokn får en liten 
gave til minne om at de er innlemmet i den verdensvide 
kirke. Det er den hvite tøyservietten som blir brukt til å tørke 
barnets hode etter at presten har øst vann på. På dåpskluten 
er det brodert en hvit due som symboliserer Den Hellige Ånd.

Fru Fanja startet i 1994 
broderiundervisning 
for fattige damer 
i Antsirabe på 
Madagaskar. Nå har 
hun eget atelier der 
40 damer livnærer 
seg med syarbeid 
i ”Broderi Fanja”. 
Dåpsserviettene som 
norske dåpsbarn får 
med seg heim etter 
dåpen, er sydd her. 
1200 dåpsklutar i 
året solgt til norske 

menigheter hjelper på økonomien slik at fru Fanja slipper si 
opp folk når broderisalget lokalt i perioder går ekstra tregt. 
Barna til sydamene i atelier Fanja får servert et varmt måltid 
for dagen. Da kommer det 50 sultne barn og får spise seg 
mette. To ganger i året får de også legetilsyn.

Pauline Gilje og Maria Nordland besøkte Fanjas atelier i 2018.



På grunn av restriksjoner og usikkerhet rundt når vi igjen kan ha ordinære 
gudstjenester er det vanskelig å sette opp en vanlig gudstjenesteliste. Vi vil derfor 
sterkt oppfordre dere til å følge med på våre nettsider og facebooksider. 
Vi planlegger at det skal være et digitalt tilbud hver søndag kl 11.00 frem til vi 
kan samles. Slik det ser ut nå når menighetsbladet går i trykken, vil det bli digital 
gudstjeneste for voksne annenhver søndag og digital samling tilrettelagt for barn 
den andre uken. De digitale tilbudene vil være tilgjengelige på både nettsider og 
facebook, og vil være felles for både Gjesdal og Ålgård sokn.

Følg med på våre nettsider www.gjesdal.kirken.no og www.algard.kirken.no

Gudstjenester i Gjesdal og Ålgård sokn

Foto: Bente Emberland Johnsen
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Døpt 
Gjesdal kyrkje   29.11  Joanna Steinskog

Ålgård kirke   29.11  Ada Joline Glitza Crueland, Hannes Dubland Vikman, Saga Solheim Heyeraas

Ålgård kirke   17.12  Victoria Adelaide Jegtnes

Ålgård kirke   03.01  Ingeborg Meling

Oltedal kyrkje   24.01  Ida Skråmestø Idland

Gravferder 
Ålgård kirke   3.11  Rakel Linnea Myhre, 11 år

Dirdal kyrkje   22.12  Kåre Gilje, 82 år

Gjesdal kyrkje   05.01  Ruth Idland, 90 år

Oltedal kyrkje   05.01  Jim Lomeland, nær 50 år

Stavanger krematorium 14.01  Gjertrud Åshild Sætre Horve, 69 år

Ålgård kirke   19.01  Ovar Ravndal, 67 år

Dirdal kyrkje   19.01  Halvard Maudal, 87 år

Gjesdal kyrkje   26.01  Tordis Synnøve Havn, 60 år

Gjennom livet
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Ålgård Sko

Tlf: 51 61 71 52
Sandnesveien 20
4330 Ålgård

Ambulerende fotterapeut 
Kristine Varhaug

Telefon: 948 84 504

GILJE BYGG
Din lokale trelastforhandler

                                                                      
Nybygg og reparasjoner                                            

e-post: torfinn@giljebygg.no
Mobilnr: 913 97 183

Odd Einar             Martin 
Tlf: 932 56 656     Tlf: 932 56 659

 

Ledig 
annonseplass

 

Ledig 
annonseplass

 

Ledig 
annonseplass
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DØGNVAKT

51972900
Oalsgt. 75, 4316 Sandnes

www.krogedal.no

Alt innan graving.

Svein Madland
Maskin

Brekko
4330 Ålgård

Tlf: 51 61 68 15
Mob: 917 55 958

 
 svmadla@online.no

 

Nybygg  Påbygg  Rehab

TLF:
98471994

51 61 04 00 - døgnvakt
www.novabegravelse.no

 - døgnvakt
www.novabegravelse.nowww.novabegravelse.nowww.novabegravelse.no

Hanne Brit 
Sandsmark 
og Møyfrid 
Hersdal

www.gunnarshaug.no

 

Ledig 
annonseplass
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Utdeling av 4-årsbok i Dirdal, 
Gjesdal og Oltedal kyrkje

Trosopplæring i Gjesdal og Ålgård

Vi skulle egentlig ha vært samlet 
til utdeling av 4årsbok i en «Sprell 
levende»gudstjeneste i november, 
men denne ble utsatt på grunn av 
smittesituasjonen. Fordi vi fremdeles 
må forholde oss til strenge restriksjoner, 
med tanke på antall deltagere, inviterer 
vi heller barna som er født i 2016 
til 3 små samlinger med utdeling 
av 4årsbok, en i hver av kirkene. I 
samlingene skal vi synge litt, tenne lys, 

og lese litt i de nye bildebiblene våre. 
Invitasjoner er på vei.

14.februar kl 11.00 i Gjesdal kyrkje

21.februar kl 10.00 i Oltedal kyrkje

28.februar kl 11.00 i Dirdal kyrkje

HJERTER
Søndag 24.januar var det digital søndagsskolegudstjeneste fra Ålgård 
kirke, eller «De åpne armers kirker» som den også blir kalt.

Trosopplærer Irene hadde på forhånd annonsert en liten konkurranse. 
Alle som ville kunne skape eller tegne et hjerte, og sende inn bilde 
av det. Det var så mange flotte bidrag at vi har lyst til å dele noen 
av dem med dere. Det ble trukket ut 3 vinnere, hvorav en fikk et 
gavekort på HeyHoney og to fikk sjokoladehjerter.
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AV TONJE VILBERG BJERKREIM

Rett overfor Ålgård kirke henger det et skilt på et kjent 
serveringssted: «Vi gir oss aldri!» Det kunne vært slagordet 
til en litt mindre, men veldig betydningsfull kafé, nemlig 
Kafé Stoppen.

Selv om Covid19 har satt en stopper for mange aktiviteter 
og virksomheter, har Kafé Stoppen et tilbud hver eneste 
fredag. For tiden er det ikke mulig å ha servering innendørs, 
men det lages smakfulle middager og desserter som leveres 
i matbokser til gjestene. Og selv om vi har hatt både 
sprengkulde og uværet ‘Frank’ på besøk, tar noen seg også 
tid til en kopp kaffe og en prat utendørs. 

Kafé Stoppen er et tilbud til mennesker som har utfordringer 
knyttet til rus. Diakon og 4 frivillige ledere tar vanligvis imot 
2024 gjester, men det er litt færre som kommer når det er 
matutdeling. Mange savner den vanlige kafédriften, og ser 
fram til at det gode og varme fredagsfellesskapet er tilbake. 

«VI GIR OSS ALDRI»
Før jul pakket Tone Ljosland Urstad og Solbjørg Ravndal matposer til gjestene. Mange av matvarene ble gitt av Asko, Bama og Bakehuset Bryne.

Helt siden april i fjor har matutdelingen tidvis foregått utendørs. Kanskje fortsetter 
det slik helt til vårsola titter fram igjen. 



Dåpen av vår førstefødde under språkstudium i Frankrike juli 1966. Mamma Kari ber 
han og pappa Erik er prest. Eli Stangeland, mor til Oddbjørn, er fadder. Eli og Kari var 
nære veninner. Dåpsbarnet Lars er i dag sokneprest i Hareid, Sunnmøre.

TEKST OG FOTO: ERIK TANGEDAL

Norsk salmebok nr 586. 

Fylt av glede over livets under,
med et nyfødt barn i våre hender,
kommer vi til deg som gav oss livet

Fylt av beven foran ukjent fremtid
legger vi vårt barn i dine hender.
Det som skjer i dåpen, gir oss trygghet 

Fylt av undring er vi i din nærhet!
Du som bærer verdensrommets dybder,
venter på de små og tar imot oss

Ved ditt verk, ved Kjærlighetens vilje,
er vi født på ny til liv i Kristus,
til et åpent liv i tro og tillit

Og ved tidens grense lever fortsatt
dine løftes-ord ved døpefonten,
dåpens lys forblir når livet slukner

Større rikdom enn hva ord kan romme,
har du gitt oss gjennom dåpens gave.
Herre, la vår tro bli fylt av glede!

Tekst: Svein Ellingsen (1971)
Melodi: Egil Hovland (1976) 

Svein Ellingsen døde 90 år gammel i 2020. Med 59 
salmer og gjendikninger i Norsk Salmebok (2013) 
er han regnet for den mest sentrale salmedikter i sin 
samtid. Nr 586 er vel den mest brukte dåpssalmen 
i vår tid. Den ble skrevet til sønnen Eysteins dåp i 
1971.

I Geir Harald Johannessens Egil Hovlandbiografi 
”Englene danser på tangentene”, forteller Egil  
Hovland først om salmen «Vær sterk, min sjel,» 
salmen med den gripende formuleringen om å «hvile 
i Guds fremtid.» Han forteller at denne salmen ble 
til i etterkant av ulykken der dikteren Svein Ellingsen 
mistet sin eldste datter, 6åringen Margrethe, i en 
trafikk ulykke. Så venter ekteparet Ellingsen et nytt 
barn, og til Eysteins dåp i 1971 blir den nye dåps

salmen skrevet. «Teksten blir skrevet i spennet mel
lom sorgen og savnet etter Margrethe og gleden over 
at et nytt barn er på vei». Dåpssalmen har derfor en 
underliggende alvorstone:

Og ved tidens grense lever fortsatt dine løftesord ved 
døpefonten, dåpens lys forblir når livet slukner» (v5)

Egil Hovland forteller om hvordan melodien ble til: 
“Svein og hans hustru Ingegjerd fikk et nytt barn. 
Svein skrev «Fylt av glede over livets under»  Min 
melodi til denne teksten ble til i et øyeblikk da jeg så 
meg selv sittende tilbaketrukket og skjult på galleriet 
i en kirke. Plutselig ser jeg et ungt ektepar komme 
gående i prosesjon oppover kirkegolvet. Moren 
bærer et lite barn i armene. Jeg trekker skoene av, jeg 
er på hellig grunn. Den lyseste og mildeste tonearten 
jeg vet er Edur. Stillheten og andektigheten i kirke
rommet siver inn mellom notelinjene, jeg prikker ned 
melodien mens den lille prosesjonen lydløst skrider 
fremover. Resultatet blir en enkel og stillferdig sang. 
Den legger seg som en aura over døpefonten, barnet, 
foreldrene, presten og menigheten. En aura fra Guds 
fremtid”.

Frå salmeskatten

Fylt av glede over livets under


